
 
 
 

 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1) Stortingsmelding om økonomisk kriminalitet 
Justisdepartementet hadde ikke anledning til å delta, men partene delte sine 
erfaringer rundt arbeidet. De fleste partene har sendt egne innspill til 
Stortingsmeldingen. Både LO eller NHO har bedt om egne møter med JD 
uten å lykkes. 
 
Erik Nilsen gjennomgikk de oppdragene Skatteetaten har fått fra 
departementene i forbindelse med arbeidet med Stortingsmeldingen. Det 
har også kommet fire tilleggsoppdrag knyttet til representantforslag i 
Stortinget, se vedlagte presentasjon. 
 
Vedtak: Tas til orientering 
 

2) Arendalsuka, status planlegging 
Diskusjonen tok utgangspunkt i tilsendt notat, se vedlegg. Det var enighet 
om programmet, men i siste bolk på Svarte natta var det er det ønske om å 
sette politikerne mer i sentrum, slik at fagpersonene kunne bidra mer fra 
sidelinjen. 
 
Når det gjeldt ungdomsarrangementet ønsket hovedstyret å ta med seg 
temaet inn i kommende hovedstyremøter og benytte tid å se på utfordringer 
for ungdom i arbeids- og næringsliv høsten 2023. I denne prosessen er det 
ønskelig å se både forover og bakover. 
 
Partene gikk deretter gjennom egne arrangementer med grensesnitt til 
SMSØ-arbeidet, i den grad de var avklart. 
 
Vedtak: Arendalsuka gjennomføres som foreslått, med de korreksjonene som 
framkommer ovenfor. Utfordringer for ungdom i arbeids- og næringsliv er 
tema i kommende møte i hovedstyret. 
 

Emne Samarbeid mot svart økonomi 
Møtedato og tid 17. februar 2022 09:00 – 12:00 
Sted Skatteetaten, Schweigaardsgate 17, Oslo 
Til stede Marta Johanne Gjengedal, Skatteetaten fra kl 10:00 

Erik Nilsen, Skatteetaten 
Jonas Bals, LO 
Per Skau,  Fellesforbundet 
Anne Louise Aartun Bye, NHO 
Jørgen Leegaard, NHO  
Lin Andrea Gulbrandsen, YS 
Morten Skauge, Virke  
Hedvig Bjørgum, Unio  
Tanja Huse-Fagerlie, KS 

Forfall Trude Tinnlund 
Møteleder Marta Johanne Gjengedal 
Referent Jon Arild Ruud / Sigrid K. Småbakk  



 
 
 

 
 
 
 

3) Regionale SMSØ 
Bente Randi Tagestad, Skatteetaten, redegjorde for status i arbeidet med 
restart av regionale Samarbeid mot svart økonomi, se vedlagte 
presentasjon. 
 
NHO, med støtte fra LO, kommenterte at mandatet for de regionale SMSØ 
ikke gir noe signal om at Skatteetaten ikke skal være «i førersetet» i de 
regionale samarbeidene. Skatteetaten kommenterte at alle partene må ta 
ansvar for større deltagelse og ledelse i de regionale samarbeidene. 
Skatteetaten har på lik linje med de andre partene ansvar for å være en aktiv 
deltager i arbeidet. 
 
Det er bygget en Sharepoint-side for de regionale SMSØ-ene. Fra partene 
oppleves det visse påloggingsproblemer på denne siden. Utfordringene ble 
bekreftet fra Skatteetaten. 
 
Vedtak: Det er enighet om at regionale SMSØ skal være tema i de kommende 
hovedstyremøtene. I neste møte er det også ønskelig å behandle et forslag til 
tema, innretning og program for årskonferansen i november. 
 

4) Markedsføring av SMSØ og utvikling av kommunikasjonsplan 
Navnediskusjonen ble løftet av NHO etter fjorårets årskonferanse. Vi 
opplever også at det med jevne mellomrom kommentarer i retning av at 
begrepene «svart arbeid og svart økonomi» har rasistiske overtoner. 
 
Når det gjelder begrepene «svart arbeid og svart økonomi» har vi mottatt en 
vurdering fra Språkrådet, se vedlagte notat. Språkrådet konkluderer slik: «Vi 
har forståelse for at noen kan synes at termene svart arbeid, svart økonomi 
og særlig svart sektor virker uheldige, men vi mener ordbruken likevel er 
forsvarlig. Hele vurderingen er inntatt i vedlegget. 
 
Slik vi leser uttalelsen anbefaler Språkrådet at vi fortsetter å benytte 
begrepene «Svart arbeid og svart økonomi», både fordi dette er begrepene 
som fremdeles benyttes i dagligtale, og fordi vi ikke har gode nok alternativ. 
 
I en diskusjon om et eventuelt navneskifte for Samarbeid mot svart økonomi 
kom det mange gode innspill å ta med seg videre i prosessen: 
 

• På engelsk benyttes «Undecleared work» 
• Jobbe for noe, ikke nødvendigvis mot noe 
• Tenke slogan-aktig 
• Hvordan kan navnet stå seg i den offentlige debatten over tid? 
• Hva skal vi bruke navnet til? 
• Assosiasjonen til «samarbeid» er viktig 

 



 
 
 

 
 
 
 

Vedtak: Partene er fornøyd med hvordan saken var tatt ned så langt. 
Sekretariatet tar med seg innspillene videre i prosessen. 
 

5) Fremtidens Spleiselag 
Sigrid Krangsaas Småbakk orienterte om arbeidet med «Framtidens 
Spleiselag», se vedlagte notat. 
 
Vedtak: Tas til orientering. 
 

6) Arbeidet i arbeidsgruppene 
Vedlagte notat var sendt ut i forkant.  
 
Vedtak: Tas til orientering. Det er viktige å arbeide videre med 
arbeidsgruppene, og stille krav til leveranse fra deltagerne. 
 

7) Eventuelt 
Ingen punkter under denne posten.  
 


